

## **Matthias K. Hartmann**

**Managing Director IBM Deutschland GmbH,  
General Manager IBM Global Business Services, Germany**

Matthias Hartmann joined IBM in 1988. He worked in several international responsibilities in Frankfurt, Brussels, Dublin and the United States.

Since 2005 Matthias Hartmann is Managing Director IBM Germany. Before, Matthias Hartmann was Vice President in IBM Corporate Strategy, where he developed business strategies for IBM in close collaboration with the various lines of business in the IBM Headquarter in Armonk, USA.

In his previous role, he was responsible for IBM's Strategic- and Management Consulting in Europe, Middle East and Africa (EMEA). When IBM acquired PricewaterhouseCoopers Consulting (PwCC) in July 2002, he had a leading role within the global integration team. The new IBM consulting unit, IBM Global Business Services, is now the worldwide biggest consulting firm.

Matthias Hartmann was born in 1966 in Frankfurt/Main. He studied economics & business administration with a main subject in Computer Science (Dipl. Betriebswirt / BA) in Stuttgart, Germany.

## **Matthias K. Hartmann**

**Geschäftsführer IBM Deutschland GmbH,  
Leiter der Beratungssparte IBM Global Business Services, Deutschland**

Matthias Hartmann war seit seinem Eintritt in die IBM im Jahre 1988 in verschiedenen nationalen und internationalen Aufgaben der IBM in Frankfurt, Brüssel, Dublin und den USA tätig.

Seit 2005 ist Matthias Hartmann Geschäftsführer der IBM Deutschland GmbH.

Zuvor verantwortete er als Vice President in der IBM Unternehmenszentrale in Armonk / USA die Strategieentwicklung für unterschiedliche IBM Geschäftsbereiche. Von 2002 bis 2004 leitete er als Partner die Strategie- und Managementberatung der IBM in Europa, dem Mittleren Osten und Afrika (EMEA).

Im Rahmen der Übernahme von PricewaterhouseCoopers Consulting (PwCC) durch IBM im Jahr 2002 war Matthias Hartmann in leitender Funktion im globalen Integrationsteam tätig. Es entstand die größte Unternehmensberatung weltweit, IBM Global Business Services.

Matthias Hartmann wurde 1966 in Frankfurt/M geboren, ist verheiratet und hat drei Kinder. Er studierte Betriebswirtschaft mit Schwerpunkt Informatik (BA) in Stuttgart / Deutschland.